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Roza Luxem bourg  seveda ni Primož 
T rubar, zato  si med Slovenci ni pris
lužila  p razn ičnega, dela prostega 
dne. In m orda je kar prav tako, saj se 
na ta način žens spom n im o  ve liko 
b o lj, ko t če bi poležavali dom a pred 
te lev izo rji in se kvečjem u odp rav ili 
po nakup ih  v Trst. Praznik žena je 
dan, ko je v službah na jbo lj veselo, 
ko se doga ja  ve liko  stvari in ko se 
moški del ko lektiva  vrača dom ov ve
liko  bo lj razpoložen ko t tis ti, ki mu je 
b ilo  slavje nam en jeno . Tam kjer so 
bo lj zavedni spustijo  sodelavke 
kakšno uro prej iz službe, tam  kjer so 
bo lj razposajeni jih  v lač ijo  na p ri
g rizek v na jb liž jo  g o s tiln o , ponekod 
pa se na red ijo  Francoze in so tih o , 
ker smo pač v kap io ta lizm u , kjer 
m enda ni casa za taksne zavbave.
Pa je zan im ivo , da je prav v na jbo lj 
razv item  kap ita lizm u  ta čas več p o li
tične  in d ružbene  zavesti, da je lašje 
zb ra ti lju d i za kakršnekoli m an i
festacije , da im a jo  svoj nekakšen jaz.
V sosednji Ita liji obe lež ijo  osmi 
marec s šopkom  m im oz, p ri nas pa s 
s ind ika lno  m alico . Zato pa se je p ri
jela takšna izm iš ljo tin a , ko t je recim o 
V a len tinovo , ki so ga lansira li trg o v 
ci, zd i pa se, ko t da bi b il pisan na 
kožo našemu p o trošn iš tvu , je že 
tako, da se pri nas na jpre j p rim e jo  
vse neum nos ti, šele po tem  p o g ra b i
mo tu d i kakšno resno stvar. Zato 
smo o V a len tinu  poslušali po rad iu  in 
g leda li po TV še dan pre j in dan 
po tem , o osm em  m arcu pa nič.
V času ko g o vo rim o  o enakosti v ra
z ličn o s ti, bi b ilo  kar prav, da se zave
m o, kako n e to le ra n tn i smo že v do 
mači hiši in v odnosih  med spolom a. 
Ženske so za obstanek tega sveta 
zaslužne na jm anj to liko  ko t moški. In 
če prav pom is lim  nobene od un iče
va ln ih  sve tovn ih  vo jn  niso začele 
ženske. U ničevalc i smo predvsem  
m oški, ženskam puščam o v lo g o  g ra 
d ite lje v .
_________________________________ M ef

(VO) V ponedeljek, 6. marca je  Vlasta 
Valenčič, naša nekdanja somešcanka, na 
konzulatu Slovenije v Trstu prevzela posle 
generalnega konzula. Na to funkcijo je prišla 
iz Ljubljane, kjer je delala na različnih 
ministrstvih, predvsem pa v tistem za zunanje 
zadeve. Pred leti je že opravljala funkcijo 
jugoslovanskega vice konzula v Trstu in kot 
kaže je bila Vlasta Valenčič, diplomirana 
pravnica in mati enega otroka, pri delu 
uspešna ter tako prevzela še odgovornejšo 
nalogo za našo novo, mlado državo.

VRNJEN! STROŠKI 
VOLILNE. KAMPANJE

Stranke in liste, ki so sodelovale na jesen
skih lokalnih volitvah občinskega sveta in 
župana bodo iz sredstev občinskega pro
računa sredi tega meseca dobile povr
njenih del stroškov volilne kampanje. O 
tem so na včerajšnji seji sklepali člani 
občinskega sveta, ki so na mizo dobili 
predlog župana, ki dejansko zagotavlja 
povrnitev dela stroškov vsem tistim, ka
terih lista je dobila najmanj 6 odstotkov 
glasov oa skupnega števila oddanih 
glasov v volilni enoti. Tako bodo za 
volitve članov občinskega sveta stranke 
dobile povrnjene naslednje vsote: LDS - 
33.570,00 Sit, ZLSD - 32.250,00 Sit, ZZP 
- 21.480,00, DeSUS - 17.400,00, Zeleni 
Slovenije - 17.250,00, SKD - 16.830,00, 
SDSS - 13.050,00 in SLS 8.850,00 Sit. 
Povrnjena sredstva bodo dobili tudi pred
lagatelji kandidatov za predstavnike itali
janske narodnostne skupnosti in sicer 
skupaj nekaj več kot 24.000 tolarjev.
Tudi za volitve župana bo povrnjenih 
bolj malo sredstev. Ce so za vsak glas listi 
dobili po 30 tolarjev so za vsak glas žu
panu predvideli po 20 tolarjev.
To pomeni, da je Bojan Zadel prislužil 
19.100, Aleš Bohinec 8.500,t Franc Cof 

jevšček pa 7.300 tolarjev. Ivan

Tomažinčič, ki je sodeloval v drugem 
krogu je organizatorju svoje kampanje 
prislužil povračilo 26.700 tolarjev, 
medtem ko je župan Gasparini prislužil 
LDS natanko 45.920 tolarjev.
Vsega skupaj naj bi iz občinskega pro
računa za povrnitev stroškov volitev 
porabili 292.530,00 tolarjev, kar je zago
tovo vsaj petkrat manj kot so stranke in 
predlagatelji porabili v volilni kampanji.

KABELSKA T¥



PTT's NOT DEAD je rubrika v kateri objavljamo 
vaša pisma, mnenja, odgovore na posamezne 
članke v MANDRAČU ali kaj drugega, širši javno
sti pomembnega. Po sklepu časopisnega sveta 
in uredniškega odbora objavljamo članke dolge 
do 40 tipkanih vrstic. Pisma morajo biti podpisa
na z naslovom avtorja. Nepodpisanih pisem ne 
objavljamo, prav tako ne objavljamo tistih pi
sem, ki so po vsebini v nasprotju z zakonom o 
tisku, novinarskim kodeksom, so žaljiva ali za 
širšo javnost nezanimiva. Pisem in fotografij, ob
javljenih na tej strani ne honoriramo in ne vrača-

Težave invalidnih oseb 
Prava pomoč in razumevanje
Spoštovana g. Nadja Kleva.
Na m oje vprašanje g. županu, ki je b i
lo napisano bolj obširno, objavljeno pa 
skrajšano, ste odgovorila  prav tako kot 
sem nameravala jaz. Ne samo invalidi, 
prepričana sem, da je še m nogo ljudi, 
ki se prid ružu je jo  vašemu m nenju. Pre
našati invalida na 10 dnevno terapijo, 
ko likor ob iča jno  traja, je res ponižu
joče. Za vsak sklep je potreben pred
log in tisti, ki je postavil ta pred log, naj 
se "postavi" na stališče invalida, kako 
se psih ično počuti, ko ga nosijo po 
stopnicah go r in do l m im o ljudi, ki sto
jijo  na stopnišču in ga tiho  ali glasno 
pom ilu je jo . Takemu človeku bi lahko 
rekli, da je brez srca. M i nočem o 
pom ilovanja , že lim o in po trebu jem o 
pom oč, vendar ne takšno ko t je sklenil 
kolektiv Zdravstvenega dom a.
Bolezen in inva lidnost si nismo kupili, 
to  lahko do le ti vsakogar. Pri tako ve
likem u p rom etu  je včasih zadosti samo 
mala p rom etna nesreča in si za celo 
življenje vezan na invalidski voziček. 
Om enila ste Terme Portorož in S trun
jan. S trinjam se, saj je tam  pacient 
deležen zelo strokovne terapije. Vem, 
da so tam  terapije drage, toda ali nis
m o v naši m ladosti, ko smo bili še 
zdravi veliko doprinesli za skupnost. 
Danes upravičeno pričakujem o, da nas 
družba in odgovorn i na položajih 
razum ejo in pom agajo.
K vašemu pred logu bi dodala še eno 
m ožnost in to  je nudenje fiz io terap ije  v 
Dom u dva topo la , kjer so cene ugod
nejše, fiz io terap ija  pa je vodena pod 
strokovnim  vodstvom  in s sodobno 
oprem o.

Rosita Jež

Pojasnilo
V prispevku "Vse m ožne koalicije" je 
pisec Našo stranko DeSUS umeščal v 
različne m ožne koalicije. Ker gre, 
upam o, za nepoznavanje stvari, ob 
veščamo pisca in javnost, da je naša 
stranka nastala tud i ko t pro test p ro ti 
takim  koalicijam, ki se največkrat ob
našajo ko t kuhinje za zaščito ozkih in

ip o m c rim o  
z a š i j e m o ;  

* ** o b esim o  t

teresov in da ne namerava sodelovati 
v nobeni koaliciji. Volilci so tako us
m eritev podprli in bom o na njej vztra
jali.
Naši svetniki bodo podpira li le take 
ukrpe, ki bodo splošno koristni, ne 
glede, kdo jih bo predlagal.

Občinsko vodstvo DeSUS 
Stane Jenko

Kje se odpre steklenica vina ?
V Izoli lahko doživiš marsikaj in tud i 
to , da ne znajo, ozirom a kar je še huje 
nočejo pravilno postreči buteljčnega 
vina.
M orda nisem najbolj poklican, da bi 
gostincem  solil pam et pa vendar 
nekaj osnovnih pravil pri strežbi 
vrhunskih vin jim  ne m ore škodovati. 
Ko se gostu predstavi steklenica z 
glavno etiketo, ki je dejansko rojstni 
list vina, se sme steklenica odpreti 
pred naročnikom  šele, ko se naročnik 
strinja z g lavn im i podatki o v inu. Nato 
se obreže stanjol kakšen centim eter 
pod robom  z nožem, ki je na vsakem 
dobrem  odpiraču.
S čistim  prtičkom  
se obriše ustje stek
lenice, nakar se 
izvleče zamašek in 
postavi skupaj z 
odpiračem  pred 
naročnika, če je ta 
sam izbral v ino. V 
kolikor je v ino  pri
poročil in izbral 
natakar, kontro lira  
zamašek sam in v 
takem prim eru nal
ije požirek in 
poizkusi, če je z v i
nom  vse v redu. V 
kolikor je gost sam 
izbral v ino, se da 
v ino poskusiti 
samo njem u.
Uredništvu Man- 
drača hvala za ob
javo, gostinski 
delavci pa imejte 
malo več spošto
vanja do  gostov in 
vina, ki ima v teh 
tu ris tičn ih  od son
ca obsijanih v i
no rodn ih  krajih še 
poseben pom en.

N iko Vodišek

Spoštovani g .Župan
Starši učencev 4.A in 4.B razreda OŠ 
LIVADE, vas sprašujemo, ali obstaja 
kakšna m ožnost finančnbe pom oči za 
učence, ki so se udeležili "šole v nar
avi" v Planici.
Šola v naravi sodi v razširjen program  
pouka za 4. razrede in vse stroške nosi
jo  starši sami.
Zvedeli smo, da v piranski in koprski 
občini del sredstev za ta namen dobijo 
tud i iz občinskega proračuna - 
konkretno na OŠ Piran občina krije 
stroške smučarskih vadite ljev te r del 
cene prevoza. Tako so stroški staršev 
bistveno manjši. Razlika v ceni šole v 
naravi za naše in piranske otroke je 
bistveno drugačna (okoli 6 .000,00 
SIT), čeprav se odvija v istem okolju v 
Planici.
Upamo, da boste našo v logo  obrav
navali in ustrezno ukrepali te r o tem  
obvestili predstavnike sveta staršev in 
vodstvo šole. Lep pozdrav!

Za starše
Slekovec Eva in Reščič Jožica

Wfslovalnica: Izola tel.: 63 O'M. 
petek od 16 do 18 
sobota od 8 do 16 
nedelja od 8 do 14 

ali pokličite na tel.: 061 823 138

IN LUNA 
malo gor 
malo dol



KABELSKA TV  
NELEGALNOST
(M D) Kabelski televizijski sistem, ki ga te dni veselo montirajo v 
ulici Oktobrske revolucije in v okolici je  povsem nelegalen. To 
morajo vedeti tisti, ki ga napeljujejo in tisti, ki plačujejo 
priključke na ta sistem. Izvajalci, ki so že napeljali kable po blo
kih v oktobrski namreč nimajo nobenega od potrebnih dovol
jen j lokalne skupnosti.
Kot nam je potrdila Lilijana Sovdat, referentka za gradbene in 
lokacijske zadeve pri upravni enoti Izola so se izvajalci sicer 
zglasili pri njih in se zanimali za inštalacije po blokih, ko pa so 
jim  pojasnili, da morajo priglasiti vsa ta dela in dobiti soglasje 
vseh lastnikov stanovanj so se očitno odločili za delo na črno. 
Za ta dela bi namreč morali imeti kar nekaj dovoljenj oziroma 
soglasij, od lokacijskega do gradbenega dovoljenja, ustrezne 
službe morajo dati dovoljenje za delovanje sistema, brez so
glasij ni možno posegati v stavbe, svoje mora povedati tudi 
gradbena in urbanistična inšpekcija. Povrhu vsega se vse to do
gaja brez koncesije občine Izola.
Pogoje za postavitev in delovanje kabelskih TV sistemov je 
opredeljeval že zvezni pravilnik iz leta 1989, dandanes pa so ti 
kriteriji zagotovo še strožji. V Piranu je moral izvajalec teh del 
pridobiti gradbeno dovoljenje, v Kopru so izkoristili zmedo in 
danes imajo kar nekaj sistemov, nekateri med temi, čeprav so 
ljudje že dobili položnice za plačilo priključkov, še ne delujejo. 
Komunalni inšpektor Franc Rozman je povedal, da so o prob
lematiki sicer obveščeni, vendar nimajo pristojnosti za ukrepan
je razen v primerih zemeljskih del. Tako so v enem primeru tu
di posredovali in preprečili izkopavanja, vse drugo pa ni v nji
hovi pristojnosti. Zupan dr. Gasparini jih je sicer obvestil, da iz
vajalci del nimajo koncesije občine, vendar oni ne morejo 
posredovati, če se ne krši občinski odlok, v odloku pa takšnega 
priera ni.
Tako smo priče pravni praznini, ki se lahko konča le na dva 
možna načina: Tako da občina sama poišče koncesionarja za te 
storitve in potem bodo tisti, ki so se priključili na nek drugi sis
tem ostali kratkih rokavov, ali pa da pristane na logiko ugotovl
jenega stanja in legalizira to, kar se zdaj dogaja.
Pri vsem tem je najbolj zanimivo, da je za organiziranje fešte 
treba pridobiti soglasje oddelka za notranje zadeve, obveščena 
je policija, organizator je odgovoren in mora imeti ustrezno 
število redarjev ter prijaviti, kaj se bo na fešti dogajalo. Za 
postavitev kabelske TV s katero bo v tisoč stanovanj prišel ves 
svet z vsemi svojimi programi ni treba imeti nič takega.

JAVNO - NEJAVNO DOBRO
Na sinočnji seji občinskega sveta so svetniki (seveda, če so 
bili sklepčni in je šlo vse posreči) sprejeli kar nekaj sklepov, 
ki ukin jajo javno dob ro  in ga zam enjujejo za neko drugo  
dobro , v g lavnem  pa za dob ro  zazidalnega načrta Marina. 
Gre za zemljišče ozirom a javno dob ro  med križiščem za 
S im onov zaliv in križiščem M orave te r Dantejeve ulice, to 
je tam  kjer te  dn i potekajo gradbena dela na novi trasi 
Tomažičeve ulice. Bistvo predloga je, da nova cesta 
postane javno dobro , za staro cesto pa se opravi 
parcelizacija, kar dejansko pom eni, da bo prišla v 
upravljanje Marine.
K prejšnjem u pred logu dejansko sodi tud i predlog sklepa o 
dode litv i tega zemljišča HTP Delfin Izola, kar bi po 
zazidalnem načrtu Marina predstavljalo zaokrožitev 
obm očja navedenega podjetja. Gre za prib ližno  1400 
kvadratn ih m etrov površin, ki naj bi jih , spet po zazidalnem 
načrtu M arina, nam enili ureditvi parkirn ih površin. Za 
zemljišče dode ljeno hote lu Delfin se kasneje sklene 
pogodba o odplačnem  prenosu pravice uporabe za 
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KAKŠNO PLAČO IMAJO STRANKE?
Župan je občinskemu svetu predlagal sprejem sklepa 
o financiranju političnih strank v občini Izola v letu 
1995. Kot v primeru volitev ima vsaka stranka po 30 
tolarjev na dobljen glas, kar pomeni, da bo mesečno 
največ "pokasirala" LDS in sicer 33.570,00 Sit, ZLSD 
32.250, ZZP 21.480, DeSUS 17.400, Zeleni 
Slovenije 17.250, SKD 16.830, SDSS 13.050 in SLS;8.850 tolarjev.
Od predstavnikov italijanske narodnostne skupnosti v 
občinskem svetu bo Lilija Peterzol prejela po 7.410 
tolarjev in Silvano Sau 10.680 tolarjev mesečno.

ZEMLJIŠČE ZA SOLO 
DANTE ALIGHIERI
Občinski svet je (najverjetneje) dodelil v uporabo za 
gradnjo  osnovne šole in vrtca z ita lijanskim  učnim  jezikom 
del zemljišča, tako kot je to  p redvideno v zazidalnem 
načrtu Prešernova - Drevored 1. maja. Seveda je treba tudi 
v tem  prim eru izvesti še celo vrsto adm in istra tivn ih  
postopkov, toda glede na to, da bodo  imeli opravka z 
enim  samim zasebnim lastnikom  zemljišča bodo postopki 
kmalu dokončani. To je tud i nu jno, saj im ajo na m inistrstvu 
za šolstvo in šport neverjetno željo po čim prejšnji gradnji 
ozirom a sofinanciranju gradnje  te šole. Poleg same šole bo 
investitor dob il v uporabo še parcelo za ureditev peš poti 
do  šole te r parcelo za ureditev parkirn ih in urgentn ih  
površin v obm očju  Postojnska - Prešernova.
Da bi se svetniki lažje odločali o teh p red log ih  pa so dobili 
v gradivu še ti dve zelo pregledni skici.
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vii \m m m  mm m okovom.
Župan dr. G asparin i im a  na  m iz i že vaša nova  
vprašanja, danes p a  ob jav ljam o  odgovore na  
vprašanja, k i ste j ih  zas tav ili v p re jšn ji številki.

ODGOVORI
1. Na vprašanje Nacije Kleva župan pojasnjuje, da bo 
direktor Zdravstvenega doma Izola, Marino Ferfolja, 
pripravil natančnejši in celovit odgovor, ki bo objavljen v 
naslednjem Mandraču.
2. Na vprašanje Aleša Gregla iz Stare vasi (in ne Nove vasi, 
kot smo zapisali) ali bodo Korte za časa županovanja dr. 
Gasparinija dobile popolno osnovno šolo je župan 
odgovoril, da je bil prejšnji teden v Izoli predstavnik 
ministrstva za šolstvo g. Žibret, ki se je seznanil s celotno 
problematiko šolstva v občini, v sredo 15. marca pa bo v 
Kopru okrogla miza o šolskih objektih na obali in tam bo 
ob izolski osnovni in srednji šoli z italijanskim učnim 
jezikom predstavljen tudi projekt popolne osemletke v 
Kortah. Gradnja italijanske osnovne šole je ministrstvo že 
podprlo, o Kortah in srednji šoli pa se bo seveda še treba 
dogovarjati, na vsak način pa je župan pristaš projekta 
popolne devetletke v Kortah.
3. Na vprašanje Staneta Jenka o tem, koliko denarja je 
občina iztržila s parkiranjem, kot kaj ga knjiži in za kaj ga 
uporablja je župan postregel z naslednjimi podatki:
V letu 1994 je občina na račun novega sistema parkiranja 
pridobila 2.517.354,00 tolarjev, od tega je podjetje Biser 
prispevalo 1.198.242,00 tolarjev, razliko pa so plačali 
občani z dovolilnicami. Sredstva so se knjižila k 
prihodkom za urejanje komunalne infrastrukture, sploh pa 
se župan strinja, da bodo morala biti namensko usmerjena 
v urejanje prometa in parkirišč.

m  m$> imet? „vj
(Mef) Lepo Vas prosim, spoštovani politiki, oblastniki, gospodarstveniki in 
sploh vsi, ki želite kakorkoli upravljati z Izolo. Nehajte nas obdarovati z 
najrazličnejšimi neumnostmi, ki se jim potem smeje ves pameten svet s 
pripombo: Kaj takega si lahko izmislijo samo v Izoli.
Saj je res, da je pomembno, da se o nekom govori, pa čeprav še tako neumne 
stvari, vendar slava za vsako ceno še ne pomeni, da smo pametnejši od drugih. 
Pred leti so nekateri že prodali teorijo o Izoli kot mestu športa, kjer naj bi 
zgradili cel kup športnih objektov in kjer bi pozimi vadilo pol športne evrope. 
Nekoliko kasneje je Izola postala filmsko mesto, naša lokalna Cinecittà pa na) bi 
bil zapuščeni kamnolom ob Prešernovi cesti, ki je na koncu postal to, kar si 
zasluži - smetišče.
Zdaj prihaja k nam nova senzacija imenovana: Izola, mesto plavajoče ruske 
očesne klinike. Kolikor nam je doslej znanega imajo vsa ministrstva in službe, ki 
morajo izdati potrebna dovoljenja milijon pomislekov.
Pametni ljudje pa enega samega.

m m  l i l®  imstan uio^m
Z novim predlogom za ureditev prometa v mestnem jedru, ki 
je bil podan prejšnjo sredo na seji komisije za urejanje 
prometa, naj bi se doseglo ravno to. Komunalni inšpektor, ki je 
predlog podal je namreč ocenil, da je na tem območju, kar 
5 3 7  park irn ih  mest, ki naj bi jih izkoriščali izključno 
prebivalci tega območja. Dovolilnice naj bi bile stalne in za 
eno vozilo na osebo, (popravek k tretji točki v prejšnjem 
mandraču) Izdajala naj bi jih Komunalna inšpekcija Izola, 
Verdijeva 1, brezplačno. Novost je tudi to, da bi omenjene 
dovolilnice bile stalne  in ne le za tekoče leto. Po besedah 
Komunalnega inšpektorja je predlog nastal v želji, da 
omogočijo prebivalcem izkoristek njihovega prostora.
Število parkirnih mest je ugotovljeno in preverjeno na terenu. 
Glede na to, da je bilo prej izdanih 4 5 0  dovolilnic z razlago, 
da je to maksimalno število, ki si ga lahko privoščijo, je novo 
ugotovljeno število le teh, prav gotovo dobrodošla novost in 
morebitni prispevek k razrešitvi prometnega režima in 
nezadovoljstva prizadetih občanov.
Vsekakor pa bomo lahko kaj več o tem napisali v naslednjem 
Mandraču. V ponedeljek 1 3. marca bo namreč znova zasedala 
Komisija za ureditev prometa in, če bo omenjeni predlog z 
njihove strani potrjen, se bo o njem in njegovi uresničitvi 
iz iasnil O b č in sk i svet

PKOMZTJJA ZAZOHA S7Aee$A
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N a ia  som eičanka
K a ro lin a  K ra m p f bo le 
tos avgusta  d o p o ln ila  
o kro g lih  1 0 0  le t . Sedem  
o tro k  in p o ln ih  35  le t  
delovne dobe te r  
z a v id ljiv a  le ta  so m enda  
zadosten  ra z lo g , da j i  
nam enim o s tran  ob 8. 
m arcu, m ednarodnem  
dnevu žensk.
(D M ) Iza nagubanih vek 
radovedno šviga s pogledi 
levo in desno, se najprej 
začudi, ker je v hiši spet en 
novinar, potem pove, da ga 
je nečakinja Nori napove
dala za ju tri. Ampak nič ne 
de, saj se tako ali tako ne bi 
posebej napravljala zanj. Le 

frizuro bi morda malo uredila, saj je vendar praznik. Potem 
ugotovi, da že govori z novinarjem in se malo zresni, ker 
človek pač ne da intervjuja ravno vsak dan. Hčerka Pierina, ki 
skrbi zanjo v stanovanju na Kristanovem trgu 9 jih ima komaj 
72 in je na mamina leta, posebej pa zdravje in mladostno ži
vahnost še kako ponosna.
Karolino vprašam o tem, kako daleč ji seže spomin, pa se 
prime za čelo in pravi:
- Rodila sem se v Misličah, v Brkinih, tistega davnega leta 
1895. Brkinci smo m ora li po delo in kruh v Trst in tam sem 
spoznala moža C iovannija, ki je b il doma z Baredov nad Izo
lo. Ljubezen je naredila svoje in leta 1920 sva se vzela ter 
preselila v Izolo. Meni je  b ilo  zelo težko, saj nisem znala n it i 
besede ita lijanščine, zato me je mož učil vse večere, medtem 
ko sem podnevi delala v tovarn i konzerv Arrigoni. B ili so težki 
časi in velikokrat smo b ili lačni. Plača v tovarn i je b ila  skrom
na, mož je delal na polju , ki je  slabo rodilo , skrbeti je  bilo  
treba za sedem otrok, š tiri hčere in tr i sinove. Spomnim se, da 
so nam ženske s Padne, k i so hodile v bolnico v Izolo, včasih 
dale pomarančo a li bombon, saj so na vasi takra t žive li neko
liko lažje kot m i v mestu.

KRATKE IZ  JAGODJA
V petek bo vodstvo krajevne skupnosti dobilo v goste župana dr. 
Gasparinija, ki ga zanima problematika te krajevne skupnosti, seve
da pa bo govora predvsem o pobudi, da jagodje - Dobrava obdržijo 
sedanjo organiziranost in se teritorjalno razširijo še na območje Si
monovega zaliva...V krajevni skupnosti jagodje so se nekoliko bolj 
organizirano lotili priprav na uvedbo kabelske TV. Krajevna skup
nost je izvedla anketo s katero bi ugotovili interes Krajanov in 
pokazalo se je, da je približno 30 odstotkov tistih, ki bi se priključili 
na kabelsko TV. Še večji odstotek pa se jih zanima za plinifikacijo, 
vendar je veliko vprašanje kdaj bodo do nje prišli...V jagodju so do
bili povsem svoje športno društvo. Gre za balinarsko društvo 
Jagodje-Dobrava, Ki ima sedež v prostorih krajevne skupnosti, 
balinišča pa kar v neposredni bližini. Aktivni člani so ob balinišča 

ripeljali kontejner za opremo, seveda pa se najbolj trudijo okoli 
valitete igralnih površin. V svoje vrste so vključili tudi precej najm

lajših, saj se nameravajo vključiti v obalno balinarsko ligo.
JAVNA TRIBUNA O ŠOLI
ZLSD Izola, Koper in Piran ter Mladi forum Morje organizirajo v pe
tek, 10. marca ob 18.00 url v sejni dvorani Grand hotela Palače 
v Portorožu javno tribuna z naslovom POVPREČNOST ALI 
ODLIČNOST, javna tribuna je seveda namenjena novi predšolski in 
šolski zakonodaji, takoimenovani Beli knjigi, vodili pa jo bodo Breda 
Pečan in predstavniki ministrstva za šolstvo.

NOV SEKRETAR IZOLSKE LDS
Občinski odbor LDS nam je poslal obvestilo, da je zaradi osebnih 
razlogov odstopil dosedanji sekretar 0 0  LDS Izola, Dragan Si- 
nožlc. Na seji članstva, v petek 3.3.1995 je bil za novega sekretar
ja 0 0  LDS Izola izvoljen Igor Franca

Potem jo vprašam od kod priim ek Krampf. Ne gre ji ravno od 
rok, pa ji pomagata Pierina in svakinja Marija, ki je medtem 
prišla na obisk.
- Menda je vsega kriva naša nona, ki je  v Trstu spoznala 
našega nonota, k i je  b il Nemec. Bila je  ljubezen in ostal je  p ri 
nas na Baredih. Od takra t so se zvrstile že številne generacije 
in zdaj sem že trisnona oziroma praprababica. Tako le smo 
se zvrstili, ja z  sem seveda najstarejša, v sinovem zakonu z 
M arijo  se je  rod ila  Sandra, njen sin pa je Franko, k i ima 
hčerko Vanesso. Ko se Krampfi zberemo skupaj nas je več kot 
petdeset, od tega jih  nekaj ž iv i v I ta lij i.
O zdravju ne govori veliko, saj ni imela posebnih težav.
- Ne da se d a ti recepta za dolgo življenje, laz sem imela 
predvsem trdo življenje, vendar očitno dovolj zdravo. Povrhu 
vsega znam poslušati zdravnika. Ko m i je  prepovedal različne 
vrste hrano sem se tega držala od prvega dneva do danes. 
Najraje jem juhe, pire krom pir in podobno. Tudi kakšno 
mineštro pojem, le fižo la  ne smem. Pri zdravniku sem b ila  le 
nekajkrat. Ko je b il pred dnevi p r i meni dr. Pešič mi je dejal, 
da morda imam res 100 let, vendar j ih  kažem samo 50. Mor
da je malo pre tirava l ampak se m i je  lepo zdelo.
Človek bi pom islil, da zdravnik sploh ni veliko pretiraval. 
Karolina namreč nima očal in m irno gleda televizijo brez 
njih, pa tudi kvačkati še zmore. Slabo leto nazaj je skvačkala 
plet, ki je bil velik od ene do druge stene kuhinje, in tudi 
zdaj nekaj plete ampak ji ne gre ravno od rok.
- Pred 28-tim i le ti je  umrl moj Giovanni in pred smrtjo mi je  
rekel: zdaj grem jaz, čez dve le ti pa p r id i še t i  za mano. Pa 
bo moral še malo počakati, ker bomo imeli 23. avgusta, ob 
stoletnici, še veliko fešto.
Govori potiho vendar zbrano. Vedno malo pomisli in potem 
odreže na kratko. Prav po brkinsko, čeprav govori v tržaškem 
dialektu, ki se ga je naučila ob možu.
- M oji so se p isa li Jankovič in smo seveda govo rili slovensko. 
Zdaj govorim  oba jezika, čeprav mi je  b liž ji ita lijansk i, saj je  
b il to jezik, k i smo ga upo rab lja li v družin i.
In kaj poreče ob prazniku žensk?
- Ženske smo bile svojčas uboge. Delale smo kot črna živina  
in ob tem skrbele še za številne otroke. Ni b ilo  časa za 
praznike. Po drug i svetovni vo jn i smo malo zaživele. Preje
mam pokojnino in glede na leta mislim, da sem jo  dobro izra
bila. t
- Vse najboljše trisnona K a ro lin a . Za P razn ik  žensk in za 
te h  p rv ih  1 0 0  le t.

Sprejemamo naročila za izvedbo 
vseh vrst fasad in manjših 

gradbenih del po ugodnih cenah.
     - »

Tel. : 64 333 -zvečer 
Trinkova 6, 66310 Izola



splošna banka koper
ACTIVA-EUROCARD/MASTERCARD

Za vse informacije 
Vas pričakujemo v enotah 

Splošne banke Koper.



Petrolovcev v Izolo ni bilo
Že dvakra t napovedan i obisk pri izolskem županu  dr. 
M ariu  G asparin iju  s p redstavn ik i Petrola - nazadnje naj 
bi se srečali v to rek, 7. marca - je odpade l.
Na sestanku naj bi se d o g o vo rili o začetku g radn je  dveh 
dveh P etro lov ih  črpa lk  in m o te la  na že odkup ljenem  
p ros to ru  ob  obvozn ic i. Z nano  je, da je Petrol z 
o d ku p o m  uresnič il dokončan je  osnovne šole v Jagodju, 
saj bi v Izoli brez tega denarja  investic ijo  težko zm og li. 
Povejm o še, da pom en i vs top  Petrola v Izolo nov 
razvo jn i zagon od katerega si ve liko obe ta jo  tu d i številn i 
p roračunsk i po rabn ik i - predvsem  športn ik i.
Vse kaže, da bo  do  srečanja in dogovo ra  m ed o b č in o  in 
P e tro lom  priš lo  v naslednjem  tednu .

GLEDALIŠČE KOPER
Torek, 14. marec, ob 10. in 11.30 uri
Kulturni dan za vrtec in izven
Simona Pinter - PAVLIHOVE DOGODIVŠČINE
Gostuje: Pavlihovo gledališče Simone Pinter 
Cena vstopnice: predprodaja 100. sit, uro pred predstavo 
150. sit, ker je predstavo finančno podprla  koprska Zveza 
prijateljev m ladine.
Sobota, 18. marec, ob 10. uri
PAPILU KLUB - Ogled lutkovne predstave te r lutkovna 
delavnica.
Gostuje: Lutkovno gledališče PAPILU 
Vabljeni o troc i v spremstvu staršev.
Cena vstopnice 300. sit
Obe predstavi sta v Gledališču Koper

FOTOGRAFSKA RAZSTAVA:
Do 19. marca bo še postavljena razstava Zdravka 
Primožiča ČRNO BELA IRONIJA IN HUMOR. Razstavo 
sta prired ili agencija FPA in ZKO Koper. A vto r je 
fo to repo rte r Primorskih novic in občasni sodelavec 
Mandrača.
Plesna dvorana Gledališča Koper, vstopnine ni. 

AVDITORIJ PORTOROŽ
Časopisno založniško podjetje  "OSLOBODJENJE" - Sarajevo 
vas vabi na predstavitev romana - 
NA SVOJOJ, NA PLEMENITOJ,
Avtorice: Valerije Škrinjar - Tvrz
Večer s pisateljico bosta vodila : „ novinarka SIMONA 
HORVAT in književnik ISMET BEKRIČ.
AVDITORIJ PORTOROŽ - ZELENA DVORANA 
- 15.3.1995 ob 19. url.

0 UMFICI!  ZBOROVAL

c*t clob

m.
(DM) Na svojem drugem občnem 
zboru so se zbrali člani enega najmlajših 
in hkrati najuspešnejših slovenskih 
jadralnih klubov, izolskega OLIMPICA in ( ^
ocenili delo, ki so ga opravili v dobrih s**'*1" °* ° * / ^  
dveh letih, od ustanovitve do danes. J
Začeli so takorekoč iz nič, danes pa se 
lahko pohvalijo z nekaj zares vrhunskimi f F 4
jadralci, z vse številnejšim naraščajem, 
solidnim plovnim parkom in doDrim 
strokovnim delom, saj so v ta namen redno zaposlili priznanega ukra
jinskega jadralnega trenerja J u rij a Dorošenka. Kot rečeno se lahko poh
valijo kar s šestimi kategoriziranimi jadralci, od tega sta športnika med
narodnega razreda Vesna Dekleva (razred Evropa) in Mitja Margon 
(razred 470), v perspektivnem razredu sta Aleš Smerdu in Damjan Ber
tok (razred 470), nacionalni razred ima Branko Brčin (ki jev z Evrope 
presedlal v olimpijski razred 470) in Aljoša Mislej (Evropa). Član kluba 
je tudi Djoko Babelič, ki je kolv prvi Slovenec sodeloval na White- 
breadu, znani regati okoli sveta. Čeprav sta za njimi šele dve tekmoval
ni sezoni so vzgojili eno najštevilnejših ekip v razredu Optimist, kar je 
dober obet za uspešno delovanje kluba tudi v bodoče. Med kratko
ročnimi cilji pa je seveda udeležba Vesne Dekleve in morda katere od 
treh posadk v razredu 470 na Olimpijskih igrah v Atlanti, kar bi bilo 
prvo izolsko sodelovanje na olimpijadi od leta 1928, ko je veslaški 
cetverec celo zmagal na olimpijadi v Amsterdamu.
Klub ima seveda dovolj težav s financiranjem, osrednji problem pa so 
gotovo klubski prostori, saj začasno gostujejo v kurilnici na posebni 
plaži ob izolskem svetilniku, kar jim je omogočil Dom 2 topola. V teh 
dneh so začeli preverjati možnosti gradnje klubskih prostorov, pri če
mer jim bo pomagal tudi izolski župan dr. Mario Gasparini, ki se je kot 
edini predstavnik občine udeležil zbora. Prišli niso niti predstavniki 
občinske športne zveze, niti predstavniki jadralne zveze Slovenije, niti 
predstavniki drugih obalnih Klubov, ki so bili seveda vabljeni. Tudi to 
|e lahko dokaz, da jadranje še nekaj časa ne bo doseglo ravni, ki bi jo 
lahko, če bi se tisti, ki v n|em delajo, posvečali bolj športu in manj svo
jim lastnim interesom.
Člani kluba so razrešili dosedanje vodstvo in se u zahvalili za zelo us
pešno delo, hkrati pa že izvolili nov upravni odbor in predsednika Slav
ka Deklevo, ki bo vodil klub v tem težkem predolimpijskem obdobju.

I

6 6 3 1 0  IZOLA, 
Ljubljanska 24, 
Tel.: 0 6 6 /6 1 -4 0 3

Videti ali ne videti, to ni več vprašanje. Le komu boste zaupali svoje 
težave, ki so nastale kot posledica intenzivnega študija, 
prekomernega dela? Odgovor je na dlani. Odšli boste v Izolo, v 
Fotooptiko RIO, v Ljubljanski ulici 24.
In zakaj ravno k njim?
-  Ker se boste z obiskom v Fotooptiki RIO izognili težavam ostrega  
vida
-  Ne boste se več naprezali ob vsakodnevnem  delu
-  Vaša osebna učinkovitost pri delu bo večja
-  Očala Vam bodo izdelali ne glede na to ali boste k njim prišli brez 
recepta.
To pa še ni vse -  ponujajo Vam novost:
-  Prvi video.računalniški sistem v Sloveniji, ki Vam  bo pomagal pri 
izbiri stekel in okvirjev iz kolekcij znanih modelistov.
Razlogov za obisk v Fotooptiki RIO je torej veliko. Od vas samih pa je 
odvisno ali boste sprejeli ponujeno roko prijatelja, ki sledi zahtevam  
časa.



TRENER ZA NU|NE PRIMERE

NOGOMET  

IZOLANOM  TOČKA  
IZOLA: GA) Kočevje 1:1 (1:1)
Strelec za Izolo: Milori (38 -1 1 m)
Izola: Bojanič 5,5, Perkat 6, Čen
dak 6, Čotar 6,5, Okčič 6,
Omanovič 6,5, Bičakčič 5,5,
Kendič 5, Velkovski 5 (Čeklič 
b.o.), Milori 6, Buljukbaši 5 
(Mamilovič b.o.)
Izolski nogometaši so pod vod
stvom novega trenerja Softiča 
odigrali tako kot pač, glede na 
stopnjo pripravljenosti in kvalite
to, zmorejo. Pravzaprav je treba 
reči, da so na začetku celo pre
senetili z razmeroma agresivno 
igro, ki pa je hitro splahnela ko je 
zmanjkalo moči v nogah. Obram
ba je dokaj zanesljiva, čeprav ob
našanje Okčiča ni ravno vrhun
sko, saj se je obnašal preveč 
samozavestno in je gotovo sokriv 
za zadetek gostov. Sredina je 
slabši del moštva, toda tokrat je 
bil še slabši napad, saj sta bila 
Veljkovski in Bičakčič povsem 
nezainteresirana za igro. Izenačil 
je albanec Milori po prekršku nad 
veteranom Omanovičem.
Trener Softič (intervju z njim bo
mo objavili v naslednjem Man- 
draču) je na torkovem 
popoldanskem treningu (zbranih 
je bilo 17 nogometašev) povedal, 
da z obnašanjem nekaterih igral
cev nikakor ne more biti zadovol
jen. Uro pred treningom mu je Veljkovski sporočil, da zaradi neporav
nanih obveznosti uprave ne bo prihajal na treninge, kar dovolj pove o 
težavnosti odnosov v klubu. Sponzor sicer obljublja finančne 
okrepitve, vendar so dvomi v takšno rešitev vse pogostejši. Trener 
Softič pravi, da bo skušal moštvo spravili na raven kot ob koncu je
senskega dela, to pa bo mogoče le z veliko treninga in trdega dela. 
Obstanek v 1. ligi ni predpogoj, treba pa je delati, kot da je na dosegu 
roke.
V nedeljo Izolani gostujejo v Ajdovščini, glede na to, da je v moštvu 
nekaj igralcev, ki sodijo v takoimenovano Mladenovičevo šolo pa je 
slišati govorice, da bi bilo za moštvo bolje, če ne bi pritekli na igrišče.

ODBOJKA
SIMONOV ZALIV ZMAGUJE 
Braslovče:Simonov zaliv Izola 1:3 (-0, -7, 2, -8)

Odbojkarji Simonovega zaliva so v Braslovčah proti predzadnjemu 
moštvu lige odigrali nekakšno trening tekmo, saj so predvsem 
uigravali različne taktične zamisli trenerja Pavljuka. Ko so na začetku 
preverili moč nasprotnika so ga v prvem setu odpravili brez izgubljene 
točke, potem pa so le preveč uigravali center, kjer so najšibkejši, in v 
tretjem setu so jih domačini premagali in jim dovolili vsega dve točki. 
Potem pa so se Izolani spet zbrali in brez velikih naporov osvojili četrti 
set ter nov par točk, ki bodo še kako pomembne v boju za uvrstitev v 
prvo ligo.
Na prvenstveni lestvici imajo zdaj 34 točk oziroma dve več kot 
Črnuče, ki so v derbiju kola premagale turbino. Črnuče so zdaj druge 
in imajo štiri točke več od Turbine.

KEGLJANJE
Tri kola pred koncem so si igralke Mehana že zagotovile 
napredovanje v 1. kegljaško ligo. Kljub slabi igri Letice, Zuganove in 
Nadje Gregorič so v Celju proti zadnji ekipi v ligi zanesljivo zmagale. 
Rezultat sobotne tekme: Komcelj Celje - Mehano Izola 2:6
Prvenstvena lestvica je naslednja: Mehano (26 točk +52), Miroteks 
(24 +46), Proteus (18 +12), Kočevje, MTT, Slovan, Gradis Norik, 
Sremič, Tekstina, Komcelj.

ROKOMET 
2. liga - moški 
Preddvor: Delmar 25:26
(17:11)
Izolski rokometaši so v 
Preddvoru proti nevarnemu 
nasprotniku odigrali dva 
popolnoma različna polčasa. V 
prvem so bili nezbrani in slabi 
v obrambi, tako da so jim 
domači zbežali kar za šest 
golov in ob odmoru si je 
malokdo predstavljal, da bi 
igralci Delmarja lahko obrnili 
rezultat v svoj prid. Toda, 
zgodilo se je prav to in Izolani 
so že nekaj m inut pred 
koncem povedli, potem pa 
vzdržali v boju za vsako žogo 
in vsak zadetek ter na koncu z 
dvema igralcema manj ubranili 
zadnji napad domačih za 
izenačenje. Zlata vredni točki 
sta prišli v Izolo.
Za Delmar so igrali: Nedoh, 
Skolov 8, Mičovič 7, Avsec, 
Kovač, Cah 3, Zlatič, Vidmar, 
Džokič 8, Matijaševič, Hrvatin 
in Rojc.
Na prvenstveni lestvici so 
Izolani še naprej drugi s 
šestindvajsetimi točkami
oziroma točko več kot Šešir in 
sežanski M itol.

JADRANJE
POMLADANSKI POKAL
S tremi regatami za Pomladanski pokal se je v koprskem zalivu začela 
letošnja domača jadralna sezona. Na uvodnem tekmovanju je 
sodelovalo skupaj blizu 100 jadralcev, najštevilčnejši pa so bili seveda 
najmlajši v razredu Optimist. Sodelovali so seveda tudi tekmovalci 
obeh izolskih jadralnih klubov in dosegli nekaj lepih uvrstitev.
V razredu Optimist je bil Rok Košir peti, Marko Štanta dvanajsti, 
Rian Pilepič sedemnajsti (vsi trije Burja), devetnajsti pa je bil 
Gregor Macarol (Olimpie). Zmagal je Nakrst iz Opatije.
V razredu Evropa je bila absolutno najboljša Vesna Dekleva, Primož 
Mislej je bil četrti (oba Olimpie), janko Belingar in Peter Prelovšek 
(Burja) pa sta osvojila šesto in sedmo mesto). V razredu Laser sta 
Samo Potokar in Vasilij Žbogar zasedla prvo in drugo mesto. V 
razredu 470 pa sta v odsotnosti nekaterih posadk bila brata Dekleva 
zelo dobra tretja. Naslednja regata za Pomladanski pokal bo v nedeljo, 
spet v Kopru.

PRVA MEDNARODNA PREIZKUŠNJA
Nekateri jadralci te dni že tekmujejo na močni mednarodni regati v 
Allasiu (Italija). Zelo dobra je uaeležba posadk v razredu 470, kjer 
nastopa tudi pet izolskih posadk, v razredu Laser pa so zastopani s 
tremi jadralci (Potokar, Žbogar - Burja, Ravnikar - Olimpie)

Arrigoni zares

V izolski namiznoteniški sekciji Arrigoni se dela zares. To dokazujejo 
tudi zadnji rezultati, ki so jih dosegli mlajši pionirji in pionirke na 
državnem prvenstvu. V Preserjah so nastopali mlajši pionirji in so med 
66 nastopajočimi dosegli nekaj lepih uvrstitev. Ponovno je bil izvrsten 
Iztok jerman, ki se je uvrstil med osem najboljših mlajših pionirjev v 
državi. Dobra pa sta bila tudi Jure Gams in Tarik Trgo, ki sta se 
uvrstila med 16 najboljših.
Dekleta so državno prvenstvo imela v Rakeku in so dosegla 
popolnoma enake rezultate kot fantje. Erika Jauševac se je uvrstila na 
5. do 8. mesto, Tina Nemarnik in Jana Ludvik pa sta se uvrstili med 
šestnajst najboljših. Tudi tu je bila konkurenca kar huda, saj je 
nastopilo skoraj 50 deklet.
Končalo pa se je tudi tekmovanje v 3. državni namiznoteniški ligi za 
člane. Izolani so ob koncu zasedli tretje mesto, kar je nedvomno lep 
dosežek, čeprav so odkrito pogledovali po kakšnem mestu više.



detta, CMuiKÌtà naticuta, d i *)tota,

Riunito il Consiglio com unale

Chi ben com
Come dicevano i nostri vecchi: il buon giorno si vede dal mattino e, ancora, 

il mattino ha l’oro in bocca. Di conseguenza, il Consiglio comunale di Isola 
all’inizio del suo mandato, offre tutti i presupposti per operare bene anche nei 
mesi e negli anni a venire. Senza polemiche sterili, senza particolarismi partitici, 
senza tentativi di sopraffazione tra estremismi opposti. Per cui, in un’atmosfera 
dove predomina la volontà di convergere è più facile intravedere anche un ruolo 
più positivo della nostra comunità nazionale e dei suoi rappresentanti.

Così, pur dopo un dibattito abbastanza lungo, è stato approvato il decreto 
con il quale si dava all'azienda Stavbenik la concessione per la gestione degli 
alloggi e dei locali di servizio nel comune di Isola. In particolare è stata 
sottolineata la necessità di mantenere saldamente nelle mani del Consiglio 
comunale la politica abitativa del centro storico adeguandola a un piano 
concordato di rivitalizzazione che non significhi un totale adeguamento alle regole 
del mercato. Regole che potrebbero portare a una penalizzazione della 
popolazione meno abbiente per favorire speculazioni imprenditoriali estranee al 
contesto sociale, culturale, ambientale e abitativo della nostra città. Dal fondo 
degli alloggi che verrà dato in concessione, inoltre, sono state escluse quelle 
unità la cui manutenzione viene finanziata direttamente dal bilancio comunale, 
come la nostra sede di Palazzo Besenghi.

Nel corso della seduta è stato approvato anche il decreto sull’organizzazione 
e l’attività dei vari organi amministrativi e dei servizi ispettivi del Comune. In 
quest’ambito approvati due nostri emendamenti riguardanti il sostentamento 
materiale del Comune per la nostra comunità’ nazionale e le sue attività culturali 
e sportive. Inoltre, tra i compiti dei servizi ispettivi è stato inserito anche quello 
inerente al controllo del rispetto della pariteticità della lingua italiana.

Da segnalare, infine, che a presidente del Consiglio comunale è stato eletto 
Marino Domio, dopo che i nostri rappresentanti hanno ribadito la necessità che, 
anche a livello di presidenza, venga garantita una presenza istituzionale della 
comunità' nazionale italiana. Per cui Marino Domio, eletto nelle liste di partito, 
ha accettato I incarico anche a nome della nostra comunità, il che indubbiamente 
comporta un’aggiunta di doveri nei nostri confronti.

Silvano Sau

Tempo d i b ila n c i

Unione, arrivano i soldi

8 MARZO - FESTA DELLA DONNA

NON SOLO 
FIORI E  REGALI

Ci siamo appena lasciati alle 
spalle l’8 marzo, festa della donna. 
Anche per i più disattenti è stato 
impossibile non accorgersene: le 
vetrine dei negozi addobbate di 
articoli da regalare, le fiorerie 
letteralmente sommerse da mimose, 
rose, garofani, piante di varie 
specie...

Tutto ciò ha un sapore 
commerciale: la corsa ad acquistare 
regali è - infatti - particolarmente 
evidente in queste feste. Il 
consumismo è travolgente ed oscura 
il vero significato di alcune particolari 
occasioni. L’8 marzo non dovrebbe 
essere solo una festa e basta, ma 
rappresentare un momento di 
riflessione in particolare sul ruòlo 
della donna nell’odierna società.

Certo, l’emancipazione ha 
fatto grossi progressi, ma se i tempi 
moderni hanno - da una parte - 
superato numerosi ostacoli buttandosi 
alle spalle vecchi pregiudizi, dall’altra 
ci troviamo ad affrontare altri, 
nuovi problemi. I  ritmi di lavoro 
sempre più stressanti, le preoc
cupazioni quotidiane, l’educazione 
dei figli le incomprensioni in 
famiglia... sono solo alcune delle 
problematiche attuali più frequenti 
subite in particolare dalle donne. 
Certo, dipende soprattutto da noi 
a superare con coraggio e sincerità 
gli ostacoli, ma non solo.

Dipende pure dallo Stato, 
che dovrebbe dare più valore alla 
famiglia, nella quale la donna ha 
un ruolo essenziale. La proposta di 
tre anni di ferie parto, che tanto 
fa discutere l’opinione pubblica 
slovena, non è l’unica soluzione. 
Lo Stato dovrebbe garantire tutta 
una vasta gamma di strumenti 
affinché la famiglia resti il nucleo 
più importante della società.

Claudia Raspollò

In  febbraio è scattata regolarmente 
la febbre dei bilanci. D i conseguenza la 
nostra Comunità è continuamente sotto 
pressione. Deve, infatti, armonizzare i l  
suo vivere comunitario con i  vari 
Ministeri sloveni, con i l  Comune d i Isola 
e con l ’Unione italiana. Per quanto 
riguarda quest’ultima, una bella nuova 
l ’abbiamo sentita recentemente a 
Verteneglio, dove si sono incontrati 
presidenti delle Comunità degli italiani 
d i Croazia e Slovenia. È  stata data, 
finalmente, luce verde alla realizzazione 
delle nostre spettanze per i l  1992 
derivanti dal piano d i collaborazione UI- 
UPT e inerenti a ll’acquisto d i mezzi 
materiali. Così la nostra Comunità potrà 
raggiungere quelle tanto agognate 
apparecchiature elettroniche a suo tempo 
programmate e già quasi dimenticate. 
Sempre dallo stesso piano finanziario, i l

nostro sodalizio dovrebbe ricevere pure 
dei mezzi finalizzati alle spese d i 
gestione delle Comunità degli italiani, 
come pure dei finanziamenti pe r le 
attività ne! settore arte e spettacolo. 
Questi ultimi, come negli anni precedenti, 
serviranno per la copertura de ll’onorario 
e delle spese viaggio per i l  mentore del 
Coro “Haliaetum”. Un ulteriore aiuto 
finanziario, sempre dalla collaborazione 
tra Unione italiana e Università popolare 
d i Trieste, la Comunità degli ita liani d i 
Isola lo  avrà anche per quanto riguardano 
i  festeggiamenti indetti pe r i  20 anni d i 
attività de! Coro “Haliaetum”, mezzi che 
saranno destinati alla confezione d i 
nuove monture per i  coristi. Se tutto 
andrà per i l  verso giusto, /7 1995 sarà 
un anno finanziariamente alquanto 
tranquillo per la nostra Comunità.

Gianfranco Si/Jan



A co lloquio  con A lberto Scherian i

Una scuola che vuole crescere
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Tra un paio di mesi la scuola media italiana “Pietro Coppo” dovrebbe disporre del progetto esecutivo-finanziato 
dai mezzi dell’ex legge 19/91 - per i lavori di ampliamento dell’edificio. "È un momento importante - osserva il direttore, 
Alberto Scheriani - che ci permetterà di guardare con maggior fiducia al domani. Abbiamo già in tasca il permesso
di locazione ed ora dovremo accelerare le cose con Lubiana.”

Quali i  p rob lem i da affrontare?

“Si tratta soprattutto di una questione di tempi. Il ministero alla pubblica 
istruzione ha inserito il nostro progetto appena nella tranche del '98. Per noi 
una dilatazione gravida di conseguenze, tenuto conto della grande richiesta 
d'iscrizioni alla quale dobbiam o far fronte in spazi inadeguati. Credo che a questi 
ritmi potremo tenere ancora per un anno o due, poi ci toccherà operare una 
drastica selezione. La nostra tendenza è invece quella di introdurre altri indirizzi 
in modo da offrire ai nostri alunni che terminano le scuole elementari italiane 
una quanto più ampia possibilità di scelta. Devo dire che ad un recente incontro 
con i rappresentanti ministeriali la programmazione di sviluppo che ci prefiggiamo 
è stata accettata in toto.”

Quali le novità ?
"Innanzitutto l'introduzione di un nuovo indirizzo di studio che riguarda la 

gestione aziendale. È una novità che si potrebbe benissimo innestare in quella 
che dovrebbe risultare la base economica della comunità nazionale dato che 
l’insegnamento sarà caratterizzante per la piccola impresa. Il secondo momento 
è quello del completamento deH’orientamento professionale per quanto concerne 
il settore metalmeccanico da realizzare con sezioni combinate. In pratica un 
allargamento della scelta dei mestieri in un ramo già esistente. Attualmente 
disponiamo del programma tecnico in economia e commercio, di quello

com m ercia le , del m eta lm eccanico 
appunto e deH'automeccanico."

Che tipo d i spesa s i prevede?
"Secondo una stima odierna 

sull’ordine dei 75 milioni di talleri per 
aggiungere agli attuali novecento metri 
quadri un’ala nuova di altri seicento. 
Qui dovrebbero trovare posto una 
piccola officina automeccanica, una 
spazio multifunzionale, aule a  laboratori 
specializzati. L’impegno sarà quello di 
arrivare a dei fondi extra per aprire il 
cantiere quanto prima. Si potrebbe 
anche effettuare un intervento in due 
fasi a patto che si parta il prossimo 
anno che ritengo sia l'ultimo momento 
utile. Già ora siamo costretti a lezioni 
fuori sede visto che usufruiamo dei 
laboratori alla scuola elementare, per 
cui è inutile aggiungere altro."

C laudio Moscarda

A ttiv ità ’ com unitaria

Perché degli Ughi?
Correva l’anno 1797. Isola era in tumulto causa il Trattato di Campoformio 

che costrinse la Serenissima a cedere all’Austria tutta la Venezia Giulia e l'Istria 
marittima. In data 31 marzo, nella famiglia dei conti Giovanni Pietro Besenghi 
e Oristilla Freschi del Friuli, nasceva Pasquale Besenghi degli Ughi. Perché degli 
Ughi? Il nonno del poeta Pasqualino Besenghi, una volta accasatosi a Isola 
prese in moglie Agnese, ultima degli Ughi e volle così aggiungere al proprio 
anche il cognome della moglie - Ughi appunto poiché ci teneva molto, visto 
che Dante, nel Paradiso (canto decimo sesto) li ricorda:

"lo vidi li Ughi, c vid i i Cdtellini,
Filippi, Qreci, Ormanni e Alberichi, 
già" nel calare, illustri cittadini, 
c vidi cosi" grandi come antichi, 
con quel della Sannella, quel dell'Arca, 
c Soldanieri c A rd ingh i e Bostichi"

La vita di Pasquale Besenghi degli Ughi fu caratterizzata dalla insofferenza 
e dall’inquietudine. Certo è che il fatto di sangue successo a Isola un mese 
prima della sua nascita, l’uccisione dell’ultimo podestà di Isola, Nicolò 
Pizzamano, proiettò un’ombra cupa su tutta la gioventù sensibile della nostra 
cittadina e in primo luogo sul poeta Besenghi che la nostra Comunità ricorderà 
con un recital (venerdì, 31 marzo, alle ore 20) a due anni dal bicentenario della 
sua nascita.

G.S.

Martedì 21 marzo alle ore 18.00. 
nella Sala grande di Palazzo Besenghi 
(pianoterra), conferenza della prof.ssa 
Silvia M ilani, medico chirurgo specializzato 
in ematologia e oncologia, medico 
sportivo del Centro di medicina dello 
sport di Trieste, e medico presso il 
Centro triestino per la diagnosi e la cura 
dei tum ori di Trieste, sul tema 
“ D IA G N O S I PRECOCE D E I T U M O R I 
IN T E S T IN A L I” . La conferenza sara’ 
corredata da diapositive.

Venerdì 31 marzo alle ore 20.00. 
nel Salone di Palazzo Besenghi (primo 
piano), avra’ luogo un recital ideato c 
condotto da Gianfranco Siljan in tito la to  
“ PASQUALE BESENGHI D EG LI UGHI 
- a due anni dal bicentenario della 
n a s c i t a ” . P a r t e c i p e r a n n o  a l la  
m an ifestaz ione O rn e lla  Rosse t to 
Radcticchio quale voce recitante e Silvio 
Donati per l ’accompagnamento musi
cale.

Coro “ Haliaetum ”
Sono sempre aperte le iscrizioni di 

nuovi membri. Le audizioni si svolgono 
ogni lunedì alle ore 19.00.

Biblioteca
Orario d’apertura: lunedì e giovedì 

dalle ore 17.00 alle 19.00.

Sala di lettura
Orario d ’apertura: dal lunedì al 

venerdì dalle ore 16.30 alle 20.30.



Krajevna skupnost Livade
Vabi na zbor krajanov, ki bo

v sredo 15. marca ob 18. uri
v prostorih knjižnice OŠ Livade 

DNEVNI RED:
1. Imenovanje delovnega predsedstva, zapisnikarja in 
overoviteljev zapisnika.
2. Obravnava spremembe namembnosti obstoječega 
poslovnega objekta v Industrijski coni (bivši ALG) v 
prireditveno zabaviščni center in sprejem soglasja, 
oziroma mnenja k tej spremembi.
Zaradi pridobitve širšega mnenja vas vabim, da se v 
čim večjem številu odzovete vabilu.

Podpredsednik sveta KS Livade 
Popovič Željko

Krajevna skupnost Livade organizira izlet 
v eno najstarejših slovenskih mest PTUJ, ki ima 
bogato zgodovinsko in kulturno dediščino. Na izlet se 
bomo odpeljali z avtobusom izpred vetrine v Kajuhovi 
ulici, dne 18. 3. 1995 ob 6. uri zjutraj.
Program izleta:
Ob 11. uri ogled muzeja v ptujskem gradu, 
ob 12.30 uri ogled in poizkušnja vin znane ptujske kleti, 
ob 14. uri kosilo izven Ptuja - kmečki turizem 
Po dogovoru, če bo čas dopuščal si bomo ogledali 
Ptujsko goro in ostale znamenitosti Ptuja.

Cena izleta je 3 .500 ,00  SIT. V tej ceni so vključeni 
vsi stroški od prevoza, vstopnin, vodičev in kosila. 
Prijave sprejemamo v pisarni Krajevne skupnosti 
Livade, Veluščkova 8, od torka 7.3. do sobote 
11.3.1995, vsak dan od 16.00 do 1 7.30 
Vljudno vabljeni!

KS Livade 
Sekcija žena

Krajevna skupnost Jagodje - Dobrava
sklicuje sestanek z lastniki individualnih stanovanjskih 
objektov v spodnjem MESTNEM delu Jagodja, ki so 
zainteresirani za manjše dozidave oziroma spremembe 
namembnosti stanovanjskih v poslovne prostore

ZARADI DOGOVORA 0  SOFINANCIRANJU 
PROSTORSKEGA DOKUMENTA "PUP JAGODJE"

v četrtek 9. marca 1995 ob 18. uri, 
na sedežu KS jagodje 24/a.

Vabljeni !

Saj veste, kdo 
vas čaka na 
skrajnem 
levem koncu 
valovne skale 
vašetja
radija...______

R A D I  0
/V

M i l M D R A C
Nudimo razne storitve iz področja namiznega 
založništva. Sodobna računalniška oprema nam 
omogoča izdelovanje različnih vizitk, reklamnih le
takov, brošur, plakatov, oblikujemo oglase... poleg te
ga pa lahko vodimo in izpeljemo različne kombinirane 
marketinške akcije. Zavrtite tel./fax: 61-139 ter se 
pozanimajte o naši široki ponudbi.

ŠIFRA

MENJALNICA 
IN PROMET Z 

NEPREMIČNINAMI

dipl. oec.
Ivan Konstantinovič
Sončno nabrežje 14 

66310 IZOLA 
tel./fax. 066/63-211

STANOVANJA - HIŠE - PARCELE 
POSLOVNI OBJEKTI - PROSTORI

PRODAJA - NAKUP - ZAMENJAVA

POSEBNI GOSTI RADIA CAPRIS - THE PLETTERS. Neglede na zanesljivost 
naših gostov jih bomo za lO.marec napovedali vsaj 40...V soboto 11. 
marca dve novi oddaji na frekvenci 87,9 mega...V nedeljo 12. marca 
VOLITVE za NAJ LOKAL...V ponedeljek 13-tega. 0  13-tem na kratko in 
drugače...In po 13-tem...14.-ti na frekvenci, ki rada preseneča.

Potrebujete takojšnjo pomoč 
VODOINŠTALATERJA ? 

Pokličite Tel. 0 6 6 / 5 4 9 - 3 4 5  (od /.d o s  so)

Smučarski klub Izola/SCI Club Isola 
In Zveza telesnokulturnih društev Občine Izola

ORGANIZIRATA  
2. Občinsko prvenstvo v veleslalomu
Tekmovanje bo v soboto 11 marca v Piancavallu 

Kategorije:
dečki in deklice 1986 in mlajši 
dečki in deklice 1980 - 1985 
starejši in starejše 1965 - 1979 
odrasli in odrasle 1964 in prej 
snovvboard - enotna kategorija 
Priznanja:
zmagovalci v posamezni kategoriji prejmejo pokale, prvi trije 
pa medalje. Prehodni pokal prejmeta najhitrejši pri moških in 
najhitrejša pri ženskah 
Pravico nastopa:
imajo občani Izole (stalno bivanje v občini Izola) in člani 
Smučarskega kluba Izola.
Prijave sprejemamo v klubskih prostorih v sredo 1. marca in 
sredo 8. marca od 17. do 19. ure
Cena prevoza in dnevne ka rte  je za člane 
smučarskega kluba Izola 3 .000  za ostale pa 3.SOO SIT. 
Ob zaključku tekm e  in podelitv i p riznan j bo žrebanje
priložnostnih  dobitkov.

MANDRAČ je tednik KS občine Izola
Naslov: Veliki trg 1, 66310 Izola, tel /  fax.:066 /  61 -139
Predsednik časopisnega sveta:
Glavni in odg. urednik: Drago Mislej
Uredništvo: D. Mislej, V. Ostrouška, N.Zajc, T. Ferluga, Orlando H. 
(fotoreporter), E. Šahbaz, I. Vrtnik-Blaško,
Tehnični urednik: Davorin Marc
Tednik izhaja v nakladi 2000 izvodov, cena 50 Sit.
Založnik / elektronski prelom: GRAFFIT LINE, doo Izola, 61-139 
ŽR: 51430-603-32431  
Tisk: Birografika BORI, Izola



GALERIJA - GALLERIA

Zapisov dogodkov iz t.i. črne kronike, ki so se zgodili 
prejšnji teden na območju izolske občine tokrat PP nismo 
prejeli. Upamo, da bo naslednji teden bolje

b o u tiq u e  nmn
Iz o la ,  l ju b l ja n s k a  a o . s 066 61225

PO VELIKEM USPEHU 
PRODAJNE AKCIJE "VALENTINOVO" 

BOUTIQUE NINA OBJAVLJA NOVO AKCIJO

POMLAD 95
od 6. do 18. m arca 95 

NEVERJETNE CENE OB IZJEMNI PONUDBI

40% ‘prniljn
znižanje modnih pletenin modne .pletenine

50%
znižanje vseh ostalih modnih oblačil in b ižuterije

f i  ■ > ||l|| $5 !

ŽE 15 LET JE NAJBOLJŠA MODNA RIMA 
BOUTIQUE NINA

na oblikovalka

Vljudno vas vabimo na otvoritev razstave, ki bo 
v petek, 10 marca ob 19. uri v izolski galeriji "A L Q A  95"

BARBARA JAKŠE
Barbara Jakše je končala srednjo šolo za oblikovanje in fotografijo. 
Prve fotografije so bile zapis realnosti, trenutki utrgani iz 
resničnosti. Kasneje, kot študentka fakultete za modno 
oblikovanje, začne fotografijo dopolnjevati z lastnimi kreacijami, 
modele oblikuje po svoji fotografiji, le-ti postanejo akterji.

SARAJEVSKI RATNI TEATAR 
ZAKLONIŠČE KOT UPOR PROTI VOJNI
V sredo, 15. marca ob 20.00 bo v izolskem Kulturnem domu 
gledališka predstava Sarajevskega Vojnega gledališča:
Zaklonišče
Premiera predstave.je bila 6. septembra 1992, doma so jo 
ponovili več kot petdesetkrat, gostovali pa so z njo v tujini; 
Norveška, Velika Britanija, Italija in sedaj odhajajo tudi v 
Španijo.
S to predstavo so želeli dokazati Evropi, da duhovno življenje v 
vojnem in porušenem Sarajevu ni zamrzlo, pa čeprav so ga 
razmere potisnile v temno podzemsko zaklonišče. In prav v 
zaklonišču se lahko razvije teater s predstavo Zaklonišče, ki ima 
ob umetniškem tudi še vrsto drugih neslutenih pomenov. Za 
sooblikovanje predstave je učinkovit način upora proti krutosti 
vojne, za sarajevske obiskovalce izziv, da kljub nevarnostim 
gredo na predstave in na svojo tragedijo pogledajo z 
drugačnim i očmi, za "zunanji svet" pa dokaz trdoživosti in 
neusahljive kreativnosti umetnikov, ki bi jih krvave razmere 
lahko prisilile k molku. Nedvomna oblika dela je, da àz realne 
tragedije ne naredi še gledališke, tamveč da se tragediji smeje". 
Safet Plakalo utemeljuje izbiro tudi s tem. da je prav tak pristop 
odraz sarajevske miselnosti in te značilnosti hoče, tudi v najbolj 
tragičnih okoliščinah zadržati. Tato je Zaklonišče veliko vec kot 
skrivališče pred vojnim i granatami, je odločen upor proti njej 
in vsem vo]nam.
S tem nabojem Sarajevsko vojno gledališče prihaja tudi k nam.

INSU1A
C1ALKKIJA • GALLERIA

DUŠAN LIPOVEC

Otvoritev razstave slik akademskega slikarja 
DUŠANA LIPOVCA bo v petek, 10. marca ob 20. uri


